

全 国 百 强 社 科 期 刊
第 三 届 国 家 期 刊 奖 百 种 重 点 期 刊
全 国 高 校 社 科 名 刊
中 文 社 会 科 学 引 文 索 引 (CSSCI) 来 源 期 刊
全 国 中 文 核 心 期 刊
中 国 人 文 社 会 科 学 核 心 期 刊
理 论 经 济 栏 目 入 选 教 育 部 名 栏
RCCSE 中 国 权 威 学 术 期 刊
中 国 工 业 经 济 学 会 会 刊

Q K 2 0 1 1 3 2 1

ISSN1005-0892
CN36-1030/F

CONTEMPORARY FINANCE & ECONOMICS

- 租购并举、房价变动与住房市场发展
- 银行信贷歧视是政府干预的结果吗
- 媒体关注会影响企业的专利质量吗
- 平台企业进入互补市场会推动互补商创新响应吗
- 管理层权力会影响银行贷款契约吗



20203

目 录

学术顾问

(按汉语拼音排序)

邓子基 洪银兴 李京文
廖进球 刘志彪 吕 政
史忠良 苏东水 王 乔
王积业 伍世安 夏振坤
张薰华 赵曙明 周三多

编委会主任

卢福财

编委会成员

(按汉语拼音排序)

巴曙松 陈富良 邓大松
郭熙保 何德旭 胡大立
胡援成 贾 康 蒋金法
蒋光明 金祥荣 李海舰
李金昌 李坤望 李雪松
卢福财 陆 铭 陆正飞
马 骏 马海涛 秦荣生
芮明杰 史代敏 陶长琪
万常选 王秋石 魏 琳
吴俊培 吴晓球 许统生
杨瑞龙 张 蕊 张群群
张亚斌 郑振龙 钟春平
朱平芳

主编

蒋金法

副主编

蒋光明
魏 琳
史言信

本刊载文均属作者个人见解
不应理解为代表杂志社的观点

2020年3月15日出版

理论经济

- 租购并举、房价变动与住房市场发展 刘绍涛 张协奎 3
人口老龄化与城镇家庭消费率
——基于动态随机一般均衡模型的实证研究 王 勇 16

公共经济与管理

- 企业所得税优惠政策对提升高新技术企业科技竞争力的效应分析 孙健夫 贺 佳 26
资源综合利用税收优惠政策效果再评估
——基于税源调查数据的实证分析 解洪涛 张建顺 38

现代金融

- 银行信贷歧视是政府干预的结果吗
——来自改革进程中的经验证据 黄 轶 朱 莹 50
中国利率互换对国债现货的价格发现功能研究 张 艸 64

企业管理

- 媒体关注会影响企业的专利质量吗 范泽明 徐成凯 金 宇 78
问询函监管与企业的真实盈余管理对策 张 岩 90

产业与贸易

- 平台企业进入互补市场会推动互补商创新响应吗
——以苹果公司进入摄影与录像市场为例 宁 萍 杨蕙馨 102
进口产品种类提高了企业成本加成吗 许统生 方玉霞 114

现代会计

- 管理层权力会影响银行贷款契约吗 闫焕民 张燕华 李瑶瑶 126
并购支付方式、目标方参与公司治理与业绩承诺实现 余玉苗 冉 月 137

书 评

- 新时期我国农业经济管理与可持续发展研究
——评《农业经济管理与可持续发展研究》 朱 哲 姜广博 封二
期刊基本参数: CN36-1030/F*1980*m*16*148*zh*P*¥20.00*3000*12*2020-03

Contemporary Finance & Economics

Number 3 (Serial No.424), March, 2020

CONTENTS

•Theoretical Economics•

- Encouraging both Housing Purchase and Renting, Housing Price Changes and Housing Market Development By LIU Shao-tao, ZHANG Xie-kui 3
Population Aging and Consumption Rate of Urban Households: An Empirical Analysis Based on Dynamic Stochastic General Equilibrium Model By WANG Yong 16

•Public Economics & Administration•

- An Analysis of the Effect of Enterprise Income Tax Preferential Policy on the Improvement of Technological Competitiveness of High-Tech Enterprises By SUN Jian-fu, HE Jia 26
Reassessment of the Effect of Preferential Tax Policy for Recycling Resources: An Empirical Analysis Based on Tax Source Survey Data By XIE Hong-tao, ZHANG Jian-shun 38

•Modern Finance•

- Is Bank Credit Discrimination the Result of Government Intervention: Evidences from the Reform Process By HUANG Ke, ZHU Ying 50
Research on the Function of Interest Rate Swap on the Price Discovery of National Bond Spots in China By ZHANG Chong 64

•Business Administration•

- Will Media Attention Affect the Quality of Enterprises' Patents?
..... By YUAN Ze-ming, XU Cheng-kai, JIN Yu 78
Enquiry Letter Supervision and Corporate Real Earnings Management Strategy By ZHANG Yan 90

•Industry & Trade•

- Will Platform Enterprises Entering the Complementary Markets Promote the Complementary Enterprises' Innovation Responses: Taking Apple's Entry into the Photography and Video Markets as an Example By NING Ping, YANG Hui-xin 102
Has Imported Product Variety Raised Corporate Cost-Plus? By XU Tong-sheng, FANG Yu-xia 114

•Modern Accounting•

- Will Managerial Power Affect Bank Loan Contracts?
..... By YAN Huan-min, ZHANG Yan-hua, LI Yao-yao 126
The Payment Method for Mergers and Acquisitions, the Participation of the Targets in Corporate Governance and the Realization of Performance Commitment By YU Yu-miao, RAN Yue 137

•Book Review•

- Research on China's Agricultural Economic Management and Sustainable Development in the New Era: Review of Research on Agricultural Economic Management and Sustainable Development
..... By ZHU Zhe, JIANG Guang-bo Cover 2

英文译校：季大方 本期执行编辑：吴芳

欢迎订阅 2020 年

《当代财经》《江西财经大学学报》

The graphic features two journal covers side-by-side. On the left is the cover of 'CFE CONTEMPORARY FINANCE & ECONOMICS' (ISSN 1005-0892, CN36-1030/F). It includes the journal's logo, a list of accolades (including '全国百佳社科期刊' and '中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊'), and a table of contents with several research topics. On the right is the cover of 'JOURNAL OF JIANGXI UNIVERSITY OF FINANCE AND ECONOMICS' (ISSN 1008-2972, CN36-1224/F). It features the university's name in Chinese and English, its founding year (1923), and a large circular seal with the university's name and year. Both covers have a red and gold color scheme.

主管单位：江西财经大学
主办单位：江西财经大学
编辑者：《当代财经》编辑部
出版者：当代财经杂志社
地址：南昌市双港东大街168号
邮编：330013

国内订阅：中国邮政集团公司全国各地分公司
国内发行：中国邮政集团公司江西省分公司
国外发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：M2496
照排制版：本社电脑制作室
印 刷：南昌航大印刷有限公司
电 话：0791-83816904(编辑室)
0791-83816907(办公室)
在线投稿网址：<http://cfe.jxufe.edu.cn>
电子邮箱：cfe@jxufe.edu.cn

ISSN 1005-0892



03>



9 7710 8529 9208

(可破期订阅)
Editor-in-chief: Jiang Jin-fa
Sponsor: Jiangxi University of Finance and Economics
Edited and published by: Editorial Department of Contemporary Finance & Economics (Add: Jiangxi University of Finance and Economics, Nanchang 330013, P.R.China)
Distributed abroad by: International Book Trading Corporation of China (P.O.Box 399, Beijing, China)
Website: <http://cfe.jxufe.edu.cn>
E-mail: cfe@jxufe.edu.cn

国际标准刊号 ISSN1005-0892

国内统一刊号 CN36-1030/F

邮发代号 44-61

定价 20.00元